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مهن�از میرجهانگی�ری از تهی�ه کنن�دگان قدیم�ی تلویزی�ون با مرور 
خاطرات�ش از دهه ه�ای ۶۰ و ۷۰ تلویزیون، یک�ی از بهترین کارهایش را 
برنام�ه »س�امتی چه خوبه« به کارگردانی ایرج طهماس�ب م�ی داند. او 
می گوید: خوش�ا به آن روزها یادش به خیر. تهیه کنندگی زمین تا آسمان 

با الان فرق داشت. آن زمان تهیه کننده ها همه کاره بودند اما الان ....
این برنامه س��از همچنین از سریال قدیمی »تلویزیون کابلی« که با اجرا و بازی 
»رضا ش��فیعی جم« سال ۷۱ از شبکه یک سیما در ایام دهه فجر پخش می شد، 

یاد می کند و آن را از پربیننده ترین برنامه های دهه ۷۰ می داند.
مهناز میرجهانگیری تهیه کنندگی برنامه های نوس��تالژیک و ماندگاری همچون 
»هوش��یار و بیدار« و »سلامتی چه خوبه« و س��ریال هایی نظیر »باز مدرسم دیر 
ش��د«، »تلویزیون کابلی«، »هزاران برگ و هزار رنگ« و »گمشده« را در کارنامه 
کاری اش ثبت کرده اس��ت. او در گفت وگویی با ایس��نا از خاط��رات آن دوران و 

ساخت برنامه هایی که پس از سال ها ماندگار شدند صحبت کرد.
ایسنا در راستای مرور سریال ها و برنامه های ماندگار دهه ی فجر چهار دهه تلویزیون 
پ��س از خاطره بازی با »یک مش��ت پر عقاب«، »تا صبح«، »چاق و لاغر« و س��ریال 
تاریخی »پایان نمایش« به س��راغی س��ریال قدیمی »تلویزیون کابلی« گرفت و پای 
صحبت ه��ای تهیه کننده این مجموعه تلویزیونی دهه ۷۰ نشس��ت. آنچه در ادامه 
می خوانید ش��رح این گفت وگو است. وقتی به بهانه سریال »تلویزیون کابلی« که در 
ایام جشن های دهه فجر در سال ۷۱ برای تلویزیون تدارک دیده شده بود، سراغی از 
این تهیه کننده باسابقه می گیریم با مهربانی استقبال می کند و برایمان از آن دوران 
می گوید. میرجهانگیری صحبت هایش را این گونه آغاز می کند: یادش بخیر، تلویزیون 
کابلی سال ۷۱ برای شبکه یک به کارگردانی علی عمرانی و مهران آزاده ساخته شد 
و بعدها آقای بیژن صمصامی به گروه کارگردانان اضافه شد. کار عظیم و طولانی بود 
که با تیم آقای عمرانی کار کردیم. ایشان همیشه سراغ بچه های باذوق می رفت. خدا 
را شکر همه آنها اکنون جزو بازیگران موفق سینما و تلویزیون شده اند. حمید لولایی، 
رضا شفیعی جم، پارسا پیروزفر و خیلی های دیگر که همه از خوب ها بودند. »تلویزیون 
کابلی« با پیش��نهاد و طراحی من و آقای عمرانی انجام گرفت و خدا را ش��کر برنامه 
موفقی ش��د. تا جایی که یادم هست و ذهنم یاری می کند، شروع طرحمان این بود 
که ما می خواستیم برای دهه فجر کاری انجام بدهیم ولی دوست داشتیم این بار بچه 
ها خواسته هایشان را از بزرگترها و پدر و مادر ها مطرح کنند؛ چون همیشه اینگونه 
باب بود که بچه ها شنونده باشند و از بزرگترها پند و اندرز بگیرند اما این بار خواستیم 

ببینیم بچه ها چه می گویند.
او یادآور می شود: آن زمان تازه انقلاب شده بود و دوران شادی برای همه بود. 
با هم صحبت کردیم تا اینکه رس��یدیم به ماهواره و رس��انه های مجازی که البته 
هنوز به ایران نیامده بود و فکر کردیم این بار یک ش��بکه راه بیندازیم که بچه ها 
همه کاره آن هستند. از کارگردان گرفته تا منشی صحنه، عکاس و بازیگران و در 
نهایت »تلویزیون کابلی« ساخته شد. یادش به خیر، اتحاد اولیه بچه ها خیلی برایم 

جالب بود و با تمام کودکی ش��ان توانستند برنامه را ماندگار کنند. راستش خیلی 
یادم نیست که در هر قسمت به چه مطالبی می پرداختیم اما یادم هست آن زمان 

جزو پربیننده ترین برنامه های تلویزیون بود.
تهیه کننده »تلویزیون کابلی« می گوید: نمی خواهم از برنامه خودم تعریف کنم اما 
آن سال ها تلویزیون تنها وسیله  سرگرم کننده بود و ما هنگام پخش »تلویزیون کابلی« 
بازخوردهایی که از مردم می گرفتیم، متوجه ش��دیم که بیشتر بزرگترها برنامه های 
کودک را به همراه فرزندانشان تماشا می کنند. متاسفانه آن زمان هم مثل الان بچه 
ها همه برنامه های تلویزیون را تماشا می کردند و تا دیر وقت بیدار می ماندند و پدر 
و مادرها هم اغلب مخالفتی نمی کردند. اول قرار بود تلویزیون کابلی جمعه ها به روی 
آنتن برود ولی بعد به دهه فجر رسیدیم. میرجهانگیری با اشاره به برنامه های دیگرش 
چون سلامتی چه خوبه و باز مدرسم دیر شد اظهار می کند: قبل از »تلویزیون کابلی«، 
»باز مدرسم دیر شد« را داشتم یا برنامه دیگری با عنوان »سلامتی چه خوبه« که واقعا 
از لحاظ مخاطب و تاثیری که بر جامعه گذاشته بود فوق العاده بود و بزرگتر ها بیننده 
این برنامه بودند که خیلی جالب بود. »تلویزیون کابلی« هم مخاطب زیادی داش��ت 
بازیگران و تیم هم قوی بودند. او می گوید: هنوز هم وقتی سریال »باز مدرسم دیر شد« 
را از تلویزیون می بینم وقتی یاد بخش های تکنیکی اش می افتم تنم می لرزد. واقعاً کار 
گروهی خیلی خوب است. آن زمان مدیران خیلی کمک می کردند. من هم خیلی کارم 
را دوست داشتم و الان هم اگر امکانش بود دوست داشتم همچنان در زمینه تولید، به 
خصوص برنامه های کودک فعالیت داشته باشم. یادم هست وقتی برنامه »هوشیار و 
بیدار« پخش می شد، تمام اداره پست را بر هم ریخته بود. آنقدر ما نامه دریافت می 
کردیم که حد و حس��اب نداشت. این تهیه کننده سپس درباره اینکه تا چه سالی در 
تلویزیون فعالیت داشت و چرا دیگر کار نمی کند؟ خاطرنشان می کند: وضعیت اشتغال 

و بازنشس��تگی تلویزیون ۲۵ سال است و چون من از سال ۵۳ بلافاصله پس از پایان 
دانشگاه در کنکور تلویزیون قبول شدم و مشغول کار شدم، سال ۸۲ بازنشسته شدم و 
۲۵ سالم پر شد اما بعدش در آن مقطع اجازه دادند تهیه کنندگانی که بازنشسته شده 
اند با اجازه مدیران گروه همچنان در برخی گروه ها همکاری داشته باشند. ۱۰ سال بعد 
از بازنشستگی همچنان فعال بودم و به گروه فیلم و سریال رفتم و دو سریال هم کار 
کردم ولی بعد از آن دوباره ممنوعیتی در تلویزیون برای اش��تغال امثال ما ایجاد 
شد و از طرفی هم شاید خیلی قدر ما را نمی دانستند؛ در حالی که در تمام دنیا 
تهیه کنندگان افراد مس��ن و باتجربه هستند که از تجربیاتشان استفاده می کنند. 
او در واکن��ش به این جمله که اکنون نگاهتان به تهیه کنندگی چیس��ت؟ چنین 
بیان می کند: راس��تش خیلی دوس��ت ندارم در این شرایط کار کنم چون شرایط 
خیلی از لحاظ س��اخت برنامه ها تغییر کرده اس��ت و دیگر فرم س��ابقی که به ما 
آموزش داده بودند نیست. آن زمان یادم هست برای تهیه کنندگی آگهی استخدام 
در روزنامه ها می دادند و من تازه درس��م تمام ش��ده بود هیچ کس نمی دانست 
تهیه کنندگی یعنی چه. خلاصه مصاحبه هایی داشتیم که در همان جلسات یکی 
از مدی��ران تلویزیون به ما گف��ت تهیه کنندگی رادی��و و تلویزیون یعنی خدایی 
برنامه؛ یعنی کس��ی که کل برنامه زیر دس��ت اوست. آن زمان برای ما سفر دور ایران 
می گذاشتند و مسئولیت و اختیاری که آن زمان ها به تهیه کننده ها می دادند، خیلی 
جالب بود. تهیه کننده سریال »باز مدرسم دیر شد« ادامه می دهد: متاسفانه بعدها به 
مسائل مالی ختم شد. من خودم چند شاگرد داشتم که خداراشکر الان برای خودشان 
از تهیه کنندگان مطرح و خوب شده اند و چند مرحله مربی شان بودم، اولین سوالشان 
از من این بود که شما برنامه هایی که تولید می کنید چقدر گیرتان می آید؟ که این 
برای من خیلی بد بود. با خود می گفتم مگر بازار خرید و فروش است! ما یک حقوق 
داشتیم و علاقه بود که ما را به کار می کشاند. من خیلی شغلم را دوست داشتم و الان 
هم در حدی که در کنار یکی دو تهیه کننده کاری انجام بدهم می توانم اما خودم به 

تنهایی به عنوان تهیه کننده خیر.
میرجهانگیری س��پس بار دیگر به خاطراتش از س��ریال »باز مدرسم دیر شد« 
برم��ی گردد و یادآور می ش��ود: یک خاطره از س��ال ۶۲ دارم. تهیه کنندگی »باز 
مدرسم دیر شد« را داشتم که باید برای اول فروردین کار را به آنتن می رساندیم. 
دخترم را هشت ماهه باردار بودم. با ماشین های بزرگی که تلویزیون به آنها واحد 
س��یار می گویند، به س��مت دربند برای ضبط قسمت هایی از سریال رفته بودیم. 
ش��ب کارمان تمام ش��د و باید ماشین را تحویل صداوسیما می دادیم، چون تعهد 
داش��تم. شبانه با آن شرایطی که داشتم از ماشین بلند بالا رفتم و در کنار راننده 
نشس��تم تا او را هدایت کنم که از خیابان دربندی که یک طرفه اس��ت، با کمک 
پلیس بتوانیم ماش��ین را به س��مت جام جم هدایت کنیم. وقتی ماشین را تحویل 
دادیم، س��اعت ۱۲ نیمه ش��ب بود که با حالتی خیلی بد به منزل رسیدم و همین 
اتفاق باعث شد زایمان زودهنگام داشته باشم. این خاطره در لحظات سختی اتفاق 

افتاد اما همیشه به شیرینی از آن یاد می کنم. 

یک گفتگوی سینمایی تحت تاثیر زلزله ترکیه
ارج�ان چالی�ک، پخش کنن�ده و 
تهیه کنن�ده س�ینمایی اه�ل ترکیه 
هنگامی که در هواپیما نشس�ته بود 
ت�ا از اس�تانبول به مقص�د تهران و 
برای شرکت در بازار جشنواره فیلم 
فجر س�فر کند، متوجه می ش�ود که 
در هزار کیلومتری ش�هری که خود 
و خان�واده اش س�کونت دارند زلزله 
مهیبی رخ داده، او تصمیم می گیرد 
س�فرش را کنسل کند اما امکانش نبود و در نتیجه با حال و احوالی 

نگران و ناراحت سفرش را ادامه می دهد.
او که خبرها را پس از ورود به ایران دنبال کرده، در گفت وگویی با ایس��نا 
با حسی غریب از زمان طولانی زلزله که حدود یک دقیقه طول کشیده و با 
تاکید بر واژه لرزیدن زمین از وحشت این اتفاق و اثرات آن گفت و در تمام 
مدت مکالمه به دنبال این بود تا بتواند سیم کارت ترکیه اش را برای ارتباط 
با خان��واده اش فعال نگه دارد. البته در نهایت یک س��یم کارت ایرانی بدون 

فیلتر به او داده شد تا از طریق پیام رسان ها با خانواده اش صحبت کند.
او می گوی��د: مدام پیگیر بعضی دوس��تانم بودم که در ش��هر محل زلزله 

زندگی می کنند و متاسفانه فهمیدم که با بچه هایشان زیر آوار مانده اند.
این فعال سینمای ترکیه با ابراز امیدواری از این که هم وطنانش که درگیر 
اثرات زلزله شده اند بتوانند زندگی را پس از این واقعه تلخ ادامه دهند، تاکید 
می کند: مقصر این نوع بلایا خود ما انس��ان ها هستیم که در شیوه زندگی و 

ساخت محل کار و زندگی خود اصولی رفتار نکرده ایم.
چالیک در بخش دیگری از این گفت وگو می گوید که این س��ومین باری 
اس��ت که به ایران س��فر می کند و هر دو بار قبلی پیش از کرونا بوده که به 
بهانه س��ینما و جشنواره و بازار آن به تهران آمده است. »روزهای نارنجی« 
و »شبی که ماه کامل شد« از جمله فیلم هایی است که او در ترکیه پخش 

کرده است.
وی تاکی��د می کند: بازار فیلم جش��نواره ایران توانس��ته موفقیت هایی را 
کسب کند چراکه جشنواره را می توان راه انداخت اما راه اندازی بازار فیلم و 

نگه داشتن آن کار سخت تری است.
ای��ن تهیه کننده و پخش کننده ترکیه ای از علاقه مندی مردم کش��ورش 
به فیلم های ایرانی می گوید و توضیح می دهد: مردم علاقه مند به سینما در 
ترکیه، از فیلم های »مجید مجی��دی«، »جعفر پناهی« و »اصغر فرهادی« 
خیل��ی خوب اس��تقبال می کنند. البته فیلم های ای��ن کارگردان ها در ابعاد 
جهانی هم موفقیت هایی داش��ته و شناخته ش��ده هستند اما نسل جوان تر 

سینمای ایران را زیاد نمی شناسند.
وی تاکی��د می کند: س��ینمای ایران در قصه گویی بس��یار خوب اس��ت و 
قصه هایی را که روایت می کند واقعی هس��تند همین باعث می شود ارتباط 
بیش��تری با آن ها برقرار شود. شادی، غم، مشکلات و سختی های زندگی به 
گونه ای واقعی روایت می ش��وند و در این زمینه سینمای ایران در صدر قرار 
دارد. من هم بر همین اساس تلاش می کنم آثار سینمای ایران را در ترکیه 
و نی��ز پلتفرم های آنجا عرضه کنم. بعضی فیلم های ایرانی این س��ختی ها و 
مصائب را چنان تصویر می کنند که نوع مجادله و تقلا با آنها برای مخاطب 

جذاب است.
چالیک به موفقیت برخی از سریال های ترکیه ای در پخش جهانی و عرضه 
در پلتفرم هایی همچون نتفلیکس اش��اره می کند و می گوید: س��ریال هایی 
که مش��ابه با فرهنگ ترکیه هس��تند را تا حدی در بعضی دیگر از کشورها 
می توان پیدا کرد اما آثار ترکیه در پخش توانستند موفقیت بیشتری داشته 
باش��ند چون تصاویر و زیبایی هایی را که نشان می دهند با آنچه سریال های 

کره، چین و ژاپن نشان می دهند، فرق می کند.
او در بخش��ی دیگر به ویژگی های مش��ترک فرهنگی میان ایران و ترکیه 
اشاره می کند که در بسیاری موارد شبیه هم هستند و همین سبب می شود 
در علایقی که بین تماشاگران فیلم و سریال در دو کشور وجود دارد نکات 

مشترک، زیادی پیدا شود.

نخستین تصویر سلمان رشدی پس از حمله
تصوی�ر  نخس�تین 
رش�دی  س�لمان  از 
نویس�نده ۷۵ س�اله 
هندی-بریتانیای�ی-
پ�س  آمریکای�ی 
در  او  ب�ه  حمل�ه  از 
آگوست س�ال ۲۰۲۲ 

منتشر شده است.
به گزارش ایس��نا، »س��لمان رش��دی« که پس از اعلام حکم ارتداد به دلیل 
انتش��ار کتاب موهون »آیات شیطانی« دیگر زندگی طبیعی نداشته و همواره 
در خفا زندگی کرده اس��ت، اواخر س��ال گذش��ته میلادی جسارت انجام یک 
سخنرانی را در نیویورک به خود داد. او اما در حین این سخنرانی توسط یک 
فرد مسلمان مورد حمله با جسم برنده قرار گرفت. درباره سلمان رشدی پس 
از این اتفاق مدت ها خبری منتشر نشد تا آنکه در عکسی که از او و در آستانه 
انتش��ار کتاب جدیدش منتشر شد، مشخص شد که یک چشم خود را در آن 
حمله از دس��ت داده اس��ت. گویا او دیگر توان حرکت دادن یک دست خود را 

هم بر اثر عوارض جراحت های وارده، ندارد.
این نویس��نده و مقاله نویس ۷۵ س��اله بریتانیایی-آمریکایی متولد هند که 
حکم ارتداد او سال ها پیش و در پی انتشار کتاب »آیات شیطانی« ازسوی امام 
خمینی )ره( صادر و از آن پس تحت تدابیر ش��دید امنیتی زندگی کرد، حین 
س��خنرانی در نیویورک در تاریخ ۱۲ آگوست با ضربات چاقو از ناحیه گردن و 
نیم تنه مورد حمله قرار گرفت و مشخص شد فردی به نام »هادی مطر« ساکن 

نیوجرسی به او حمله کرده است. 
»هادی مطر« جوان ۲۴ س��اله لبنانی-آمریکایی که به چاقو زدن به رشدی 
متهم شده بود، در تاریخ ۱۸ اوت در دادگاه حاضر شد و درباره اتهامات مربوط 

به اقدام به قتل درجه دوم و حمله به این نویسنده، توضیح داد.
خود رش��دی در مصاحبه ای که اخیرا در نشریه نیویورکر منتشر شده اظهار 

می کند: »من خوش شانس هستم که از این حمله جان سالم به در بردم«.
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تهیه کنن�ده »هف�ت« درب�اره اتفاقی ک�ه منجر به 
خروج�ی و حرف ه�ای نامتعارف مهم�ان برنامه روی 
آنتن زنده تلویزیون شد، توضیحاتی را عنوان و تاکید 
کرد که »موضوع برنامه در آن قس�مت عِرق ملی بود 
ام�ا حرف های مهمان از جای�ی به بعد با موضوعی که 
ما مد نظرمان بود، متفاوت ش�د و قاعدتا مس�وولیت 

صحبت هایی که انجام دادند هم با خودشان است.«
محمد تنکانبی در گفت وگویی با ایسنا در پاسخ به اینکه 
آیا حرف های ابوالقاسم طالبی در ـ برنامه سینمایی »هفت« 
ــش یک برنامه  ــتانداردهای تولید و پخ ــوب اس در چهارچ
ــع برنامه ما از  ــرار می گیرد؟ اظهار کرد: موض ــی ق تلویزیون
ابتدای جشنواره فجر مشخص بوده است. بر این اساس هر 
ــوژه درباره موضوعاتی مثل ژانرهای مغفول  شب به یک س
ــری موضوعات دیگر مثل بحث اقتباس در سینمای  یا یکس
ــری  ــینمای ایران و یکس ــی پلیس در س ــران یا بازنمای ای

موضوعات اینچنین بر مبنای جشنواره می پردازیم.
ــمت حاشیه ساز این برنامه با  تهیه کننده »هفت« به قس
ــم طالبی اشاره کرد و گفت: در این قسمت  حضور ابوالقاس
ــینمای ایران بود که بابت آن کار  ــوژه ما عِرق ملی در س س
ــی هم بر همین مبنا  ــده بود. آقای طالب محتوایی انجام ش
ــده بودند که به حوزه عرق ملی در سینمای ایران  دعوت ش
ــد جهت صحبت های مهمان با  ــد؛ اما از جایی به بع بپردازن
ــد و این اتفاقی  ــد نظرمان بود، متفاوت ش ــی که م موضوع
است که در بسیاری از برنامه ها رخ می دهد. به هر حال در 
ــخص می شود، مهمانی دعوت می شود  برنامه موضوعی مش
ــناس بسته نیست. در  ــت مهمان و کارش و در جاهایی دس
ــری نکاتی را فرمودند که  ــن برنامه هم آقای طالبی یکس ای
بر مبنای همین آزادی بیان بوده و قاعدتا صحبت هایی که 
انجام می دهند به کارشناس و مهمان برنامه مربوط است.

ــناریویی از قبل چیده شده  وی با بیان اینکه این اتفاق س

ــود و مهمان برنامه در لحظه صحبتی را انجام داد، گفت:  نب
ــت که  ــوع موارد در برنامه »هفت« روال خاصی نیس این ن
بگویم هر سری به دنبال جنجال هستیم؛ چرا که موضوع و 
ــخص است. آقای طالبی به عنوان  محور برنامه ما کاملا مش
فیلمساز صحبت هایی را انجام دادند که قطعا اگر لازم باشد 
ــند؛ چرا که موضوع و فضای  ــخگو باش ــان باید پاس خودش

برنامه ما کاملا مشخص بود. 
ــش دیگر ایسنا درباره ی نحوه  ــخ به پرس تنکابنی در پاس

ــوی  اجرای بهروز افخمی در لحظه بیان این صحبت ها از س
مهمان و خنده های او که با انتقاد همراه شده است، عنوان 
ــته »هفت« هم  ــامگاه گذش کرد: آقای افخمی در برنامه ش
ــوان کردند که به هر حال این صحبت ها  همین نکته را عن
ــخصی مهمان بوده است و خنده های ایشان متوجه  نظر ش
ــت که ابوالقاسم طالبی به کار می برُد و این  ادبیاتی بوده اس

جملات برایش چیزی در حد شوخی و مزاح است.
ــی که در برنامه  ــان تاکید کرد: بحث های تنکابنی در پای

ــد، هیچ گونه  ــم طالبی انجام ش ــت« با حضور ابوالقاس »هف
روالی در برنامه های آتی نخواهد داشت.

به گزارش ایسنا، برنامه »هفت« اخیرا با حضور ابوالقاسم 
طالبی ـ کارگردان ـ روی آنتن شبکه نمایش رفت و بخشی 
ــری( و مهمان برنامه، به  ــوی بهروز افخمی )مج از گفت وگ
ــلبریتی ها اختصاص  موضوع زنان و حرکت های اعتراضی س
ــرایط یائسگی  ــت که در آن به کنایه این رفتارها به ش داش

خانم ها نسبت داده شد!
این جملات در ادامه واکنش هایی را از سوی سینماگران 
ــینما در  ــت و خانه س ــدگان تلویزیون به همراه داش و بینن
ــده  بیانیه ای با »خارج از عُرف« خواندن اظهارات مطرح ش
ــرار داده و در حمایت  ــت"، آن را مور نقد ق ــه "هف در برنام
ــیما درخواست کرد  ــینمای ایران، از صدا و س از خانواده س
ــد برنامه »هفت« در جدیدترین  تا عذرخواهی کند. هرچن
ــبکه نمایش قرار گرفت، به ارائه  ــمت که روی آنتن ش قس
ــان برنامه  ــای نامتعارف میهم ــی درباره حرف ه توضیحات
)ابوالقاسم طالبی( پرداخت و از سوی برخی منتقدان حاضر 

در برنامه هم این حرفها نقد شد.
همچنین رییس صداوسیما  در حاشیه مراسم گرامیداشت 
ــور جمعی از  ــلامی که با حض ــهدای پیروزی انقلاب اس ش
خانواده های این شهدا در سازمان صداوسیما برگزار شد، در 
جمع خبرنگاران رسانه ها حاضر شد و در پاسخ به پرسشی 
ــم طالبی در برنامه زنده »هفت«  درباره ی اظهارات ابوالقاس
گفته است: در فضایی که به مقدس ترین مقدسات ما در طول 
ماه های گذشته توهین شده و پس از فتنه ای که پشت سر 
گذاشته ایم، طبیعی است که واکنش ها و عکس العمل هایی 
صورت بگیرد که البته بعضی از این نظرات با ادبیات بهتری 
می توانست بیان شود. شاید با ادبیات مناسبی بیان نشد اما 
ــت که در طول  ــش به آن رفتارها و اظهارنظرهایی اس واکن

این چند ماه بیان شده بود.

توضیح تهیه کننده »هفت« درباره حرف های نامتعارف مهمان و خنده های افخمی

نمایشگاه »آینه در آینه ۲« افتتاح شد

وزیر کمک کند عکس های قربان خلیلی را پیدا کنیم
نمایش�گاه »آینه در آینه ۲« بعدازظهر سه شنبه � 
۱۸ بهمن ماه � در موزه هنرهای معاصر تهران افتتاح 

شد.
به گزارش خبرنگار ایس��نا، مراسم افتتاح رویداد »آینه در 
آینه ۲« با حضور محمدمهدی اس��ماعیلی )وزیر فرهنگ و 
ارشاد اس��لامی(، محمود سالاری )معاون هنری(، عبدالرضا 
سهرابی )مدیرکل هنرهای تجسمی وزارت ارشاد(، عبادرضا 
اس��لامی کولایی )رییس م��وزه هنرهای معاص��ر(، عباس 
مشهدی زاده )مجسمه ساز(، س��یدعباس میرهاشمی )دبیر 
پانزدهمین جشنواره تجس��می فجر(، امین مویدی )مشاور 
برنامه ری��زی و نظ��ارت راهبردی معاون��ت هنری(، مجتبی 
کوچکی )مدیر انجمن عکاس��ان انقلاب و دفاع مقدس و کیوریتور نمایشگاه آینه در آینه ۲(، حسین نوروزی )خوشنویس(، 
حس��ین عصمتی )نگارگر(، سعید فلاح فر )عکاس و منتقد هنری(، محمدحسین حیدری )مستندساز(، سید احسان باقری 

)مدیر خانه عکاسان ایران( و همسر و فرزند قربان خلیلی فقید و ... همراه بود.
در این مراسم، وزیر ارشاد به همراه هیات همراه از بخش های مختلف نمایشگاه بازدید کردند.

در جریان این مراس��م مجتبی کوچکی � کیوریتور نمایش��گاه � درباره برپایی »آینه در آینه ۲«  گفت: تا میانه دهه ی ۸۰ 
هیچکس جز همکاران نزدیک، مرحوم قربان خلیلی را نمی ش��ناختند. ما س��ه عکس خیلی معروف و تاثیرگذار در جریان 
انقلاب داریم که روی روحیه مردم اثربخش بوده اس��ت. تقریبا می توان گفت این س��ه عکس کار روزنامه کیهان بوده است. 
یکی از عکس ها متعلق به عبدالحس��ین پرتوی و دو عکس دیگر متعلق به قربان خلیلی اس��ت؛ یکی »نزن س��رباز« و دومی 

عکس مربوط به سخنرانی حضرت امام )ره(.
وی درباره اختصاص دومین دوره از نمایش��گاه »آینه در آینه« به عکس های قربان خیلی، خاطرنش��ان کرد: تکنیک کار 
ایش��ان قدیمی بوده ولی با همان شاهکار آفریده اس��ت. دوم اینکه ایشان هیچ تحصیلات آکادمیک در حوزه هنر نداشته و 
خودآموز بوده است، آثار ایشان متاسفانه مفقود شده است و باید همه کمک کنیم عکس ها پیدا شود؛ چون در ایران است 
و امیدوارم آقای وزیر کمک کنند کارها پیدا شود. کوچکی گفت: ۵۷ فریم از عکس های قربان خلیلی موجود است که من 
همان ها را به موزه هنرهای معاصر آورده ام و باید برگردانم؛ چراکه هدیه به من بود و تک نسخه هستند و از روی آنها کپی 
گرفته شده است. میرهاشمی، دبیر پانزدهمین جشنواره تجسمی فجر هم در مراسم افتتاح »آینه در آینه ۲« چنین اظهار 
کرد: جشنواره هنرهای تجسمی فجر، پانزدهمین دوره خود را طی می کند و سعی کرده است دامنه کاری خود را در استان 
ها و همچنین در حوزه پژوهش��ی گس��ترش دهد. امیدوارم در دوره های بعد فصل س��ه و چهار این بخش )آینه در آینه( را 
داشته باشیم و همه فعالیت های ما پژوهش محور باشد. امیدوارم این کارهای پژوهشی آورده ای برای هنر و هنردوستان ما 
داش��ته باش��د. در بخشی از این مراسم، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خاطرنشان کرد: می خواهم این رویداد را بهانه ای کنم 
برای تقدیر از عکاس��ان عزیز که با وجود س��ختی کارشان همواره در کنار کارها هستند و لحظات ماندگاری را ثبت و ضبط 
می کنند. کار مهمی که آقای خلیلی انجام داده است بعد از ۴۴ سال نمایش داده می شود و ما بیش از قبل قدر کارهای او 

را می دانیم. از حسن سلیقه دوستان و افتتاح »آینه در آینه ۲« تشکر می کنم.
اس��لامی، مدی��ر موزه هنره��ای معاصر تهران هم ضمن قدردانی از توجه وزیر ارش��اد به موزه هنره��ای معاصر تهران به 
بازدیدهای چندباره محمدمهدی اسماعیلی از موزه اشاره کرد و  این حمایت را عامل پشتکاری برای این مجموعه دانست.

او با یادآوری اینکه موزه هنرهای معاصر تهران با کمک معاونت هنری توانس��ت خود را به روز کند، خاطرنش��ان کرد که 
نگاهی که مدیریت فعلی موزه دارد، بیشتر بر حوزه پژوهش استوار است.

عبادرضا اسلامی کولایی با اعلام اینکه ۱۵ عنوان کتاب در موزه هنرهای معاصر در دست چاپ است، در این زمینه اظهار 
کرد: مهمانان خارجی در نمایشگاه قبلی نکاتی را گفتند. آنها از امانتداری هنردوستان ایرانی تشکر کردند و عقیده داشتند 

ایرانیان این امانت داری را به بهترین وجه انجام داده اند.

حاشیه های اکبر عبدی و رضا شفیعی جم با تلویزیون

تلویزیون مخاطب سابق را ندارد 


